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Protokół nr XVIII/1/12 

z sesji Rady Gminy Grodzisko Dolne 

odbytej w dniu 2 lutego 2012r. 

O godz. 9.00 Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Gdański dokonał otwarcia XVIII sesji Rady 
Gminy Grodzisko Dolne. Stwierdził, że w sesji uczestniczy 13-tu radnych (na 15-osobowy ustawowy 
skład Rady Gminy), co stanowi quorum, przy którym Rada Gminy może podejmować prawomocne 
uchwały. 

Nieobecny usprawiedliwieni : Andrzej Gdański, Józef Nicpoń. 

Przewodniczący obrad przywitał Wójta Gminy Jacka Chmurę, Radnych Rady Gminy, 
sołtysów, dyrektorów szkół z terenu gminy oraz zaproszonych Gości. Poddał pod głosowanie protokół   
z poprzedniej sesji Rady Gminy, odbytej   w dniu  29 grudnia 2011r. Za jego przyjęciem głosowali 
wszyscy radni obecni na sesji (13 głosów „za”).  

Następnie przystąpiono do przyjęcia porządku obrad. 

W sprawie porządku obrad głos zabrał Wójt Gminy Jacek Chmura. Zaproponował wprowadzenie do 
porządku obrad dodatkowych dwóch uchwał: 

1) w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej Gminy Grodzisko Dolne, 

2) w sprawie wyrażenia zgody na zaciągnięcie pożyczki w roku 2012 na realizację przedsięwzięcia 
pod nazwą „Budowa podłączeń budynków w Chodaczowie, Grodzisku Nowym i Chałupkach 
Dębniańskich – aglomeracja Grodzisko Dolne do zbiorczego systemu kanalizacyjnego” w ramach 
Programu Priorytetowego NFOŚiGW „Dofinansowanie przydomowych oczyszczalni ścieków oraz 
podłączeń budynków do zbiorczego systemu kanalizacyjnego”. 

Za wnioskiem Wójta Gminy opowiedzieli się wszyscy radni obecni na sesji.  

Przewodniczący obrad przedstawił  porządek sesji uwzględniający dodatkowe projekty uchwał: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad, przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji 
Rady Gminy. 

2. Informacja Wójta Gminy o jego pracy w okresie między sesjami. 

3. Analiza struktury szkół podstawowych na terenie Gminy. 

4. Podjęcie uchwał: 

1) w sprawie dokonania zmian w budżecie Gminy na rok bieżący, 

2) w sprawie wyrażenia zgody na wystawienie weksla in blanco wraz z deklaracją 

wekslową celem zabezpieczenia prawidłowej realizacji umowy dotyczącej zadania   
inwestycyjnego pn. „Budowa ogólnodostępnego wielofunkcyjnego boiska sportowego 
o sztucznej nawierzchni w Chodaczowie”, 

3) w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej Gminy Grodzisko Dolne, 

4) w sprawie wyrażenia zgody na zaciągnięcie pożyczki w roku 2012 na realizację 
przedsięwzięcia pod nazwą „Budowa podłączeń budynków w Chodaczowie, Grodzisku 
Nowym i Chałupkach Dębniańskich – aglomeracja Grodzisko Dolne do zbiorczego 
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systemu kanalizacyjnego” w ramach Programu Priorytetowego NFOŚiGW 
„Dofinansowanie przydomowych oczyszczalni ścieków oraz podłączeń budynków do 
zbiorczego systemu kanalizacyjnego”. 

5) w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości gruntowej położonej  

w Grodzisku Górnym. 

5. Zapoznanie się ze sprawozdaniem z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na 
poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez Gminę 
Grodzisko Dolne za rok 2011. 

6. Przyjęcie planu pracy Rady Gminy na rok 2012. 

7. Zapoznanie się ze sprawozdaniami z pracy komisji stałych Rady Gminy za rok 2011. 

8. Interpelacje i zapytania. 

9. Sprawy różne i wolne wnioski. 

10. Zamknięcie  sesji. 

Realizacja porządku obrad: 

Ad. 1 Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad, przyjęcie protokołu  
z poprzedniej sesji Rady Gminy. 

Przewodniczący obrad stwierdził, że pkt 1 uważa za zrealizowany. 

Ad. 2 Informacja Wójta Gminy o jego pracy w okresie między sesjami. 

Wójt Gminy Jacek Chmura przedstawił informację o swojej pracy w okresie między sesjami. 

Ad. 3 Analiza struktury szkół podstawowych na terenie Gminy. 

Wójt Gminy omówił dotychczasową strukturę szkół na terenie Gminy Grodzisko Dolne oraz zapoznał 
obecnych na sesji z projektem przekazania Szkół Podstawowych w Chodaczowie  
i Laszczynach do prowadzenia przez organizacje pozarządowe. Nadmienił, że organizacje te są  
w trakcie rejestracji, ale wszystko wskazuje na to, że z dniem 1.09.2012r. będą organem 
prowadzącym dla tych dwóch szkół. Uzasadnił konieczność wprowadzenia zmian w strukturze szkół 
na terenie Gminy. Powiedział, że sytuację taką wymusza mała liczba dzieci  
w tych dwóch szkołach i że rodzice zaakceptowali takie rozwiązanie. 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Gdański odczytał pismo, jakie nauczyciele ze Szkół  
Podstawowych w Chodaczowie i Laszczynach wystosowali do Wójta Gminy i Rady Gminy. Zwracają 
się w nim z prośbą  o zagospodarowanie nauczycieli, którzy nie znajdą zatrudnienia w macierzystych 
placówkach, w innych szkołach na terenie Gminy na pełnym lub połówce etatu. 

Radna Anna Cisek poparła prośbę nauczycieli o zatrudnienie ich w innych szkołach samorządowych 
w oparciu o Kartę Nauczyciela. Być może inni nauczyciele przeszli by na emeryturę i w ten sposób 
zrobili by miejsce nauczycielom z tych szkół. 

Radny Ryfa Stanisław zapytał: Czy Rząd dofinansuje wzrost składki rentowej dla nauczycieli  
i pracowników Urzędu Gminy? 
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Pani Skarbnik Barbara Jużyniec wyjaśniła, że nie można na to liczyć. Wzrost składki rentowej to dla 
budżetu Gminy dodatkowy koszt w kwocie ok. 100 tys. zł. 

Wójt Gminy, odnosząc się do prośby nauczycieli zwrócił uwagę, że w piśmie zawarte są dwie 
propozycje rozwiązań: 

1) wykorzystanie godzin nadliczbowych, 

2) przejście na emeryturę nauczycieli, którzy mają uprawnienia emerytalne. 

Wyjaśnił, że pierwsze rozwiązanie nie wchodzi w rachubę, bo spowodowało by wzrost kosztów 
utrzymania Szkół w Grodzisku Dolnym i Grodzisku Górnym. Drugie rozwiązanie jest możliwe do 
realizacji, z tym, że to nauczyciele i ZNP powinni postarać się pomóc kolegom. Zobowiązał się do 
szukania możliwości rozwiązania tego problemu. Najlepiej, żeby 7 nauczycieli z uprawnieniami 
emerytalnymi, przeszło na emeryturę, a w to miejsce zatrudnieni byli by nauczyciele z Chodaczowa  
i Laszczyn. Niestety nie możemy tych nauczycieli wysłać na emeryturę z urzędu. 

Radny Dariusz Kopyt zapytał: Dlaczego nauczycieli nie można wysłać na emeryturę? 

Pani Dyrektor Maria Rydzik wyjaśniła, że Karta Nauczyciela zabrania wysyłania nauczycieli wbrew ich 
woli na emeryturę. 

Wójt Gminy zwrócił uwagę, że niestety na postanowieniach Karty Nauczyciela tracą sami nauczyciele, 
powoduje to m.in. bezrobocie wśród  nauczycieli. 

Radny Konieczny Zbigniew stwierdził, że nauczycielom jest za dobrze, mają blisko do pracy, dużo 
wolnego czasu, dużo świadczeń socjalnych więc nie chcą przechodzić na emeryturę. 

Radna Cisek Anna zaproponowała poszukanie jakiś innych zachęt dla tych nauczycieli, którzy mogą 
przejść na emeryturę. 

Wójt Gminy potwierdził, że będzie myślał nad znalezieniem takich zachęt. 

Radny Kopyt Dariusz powiedział, że nauczyciele tak narzekają na swoją pracę, ale jeżeli nie chcą 
przejść na emeryturę – to znaczy że nie jest tak źle. 

Radny Ryfa Stanisław: Wszystkiemu winna jest Karta Nauczyciela, która zapewnia przywileje i wzrost 
wynagrodzenia „z urzędu”, bez względu na wyniki pracy, Zobowiązał Wójta Gminy do wypłaty 
nauczycielom należnych odpraw  – przy przekazywaniu szkół innemu organowi prowadzącemu. 

Pani Dyrektor Anna Bielecka zwróciła się z prośbą o zatrudnienie nauczycieli z Chodaczowa  
i Laszczyn w Szkołach w Grodzisku Dolnym i Górnym. Jeżeli nie na całym, to przynajmniej na pół 
etatu. 

Wójt Gminy ponownie zwrócił uwagę, że zależy to od nauczycieli z uprawnieniami emerytalnymi. 
Nauczyciele z Chodaczowa i Laszczyn powinni wywierać presję poprzez ZNP o zwolnienie etatów, 
wtedy będzie można zatrudnić nauczycieli z reorganizowanych szkół. 

Radny Feliks Joniec zapytał: Czy świadczenia emerytalne nauczycieli są aż tak niskie, że nie chcą 
przechodzić na emeryturę? 

Radna Cisek Anna zapewniła, że nie są aż tak niskie. 
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Dyrektor Zespołu Szkół w Grodzisku Górnym Roman Matuszek zauważył, ze media cały czas 
prowadzą nagonkę na nauczycieli, twierdząc, że są najbardziej uprzywilejowaną grupą zawodową  
i tym samym nakręcają emocje społeczne.  

Na zakończenie dyskusji Wójt Gminy zapewnił, że będzie się starał rozwiązać ten problem 
rozmawiając  osobiście z nauczycielami posiadającymi  uprawnienia emerytalne. 

Ad. 4 Podjęcie uchwał: 

1) w sprawie dokonania zmian w budżecie Gminy na rok bieżący, 

2) w sprawie wyrażenia zgody na wystawienie weksla in blanco wraz z deklaracją 
wekslową celem zabezpieczenia prawidłowej realizacji umowy dotyczącej zadania   
inwestycyjnego pn. „Budowa ogólnodostępnego wielofunkcyjnego boiska sportowego  
o sztucznej nawierzchni w Chodaczowie”, 

3) w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej Gminy Grodzisko Dolne, 

4) w sprawie wyrażenia zgody na zaciągnięcie pożyczki w roku 2012 na realizację 
przedsięwzięcia pod nazwą „Budowa podłączeń budynków w Chodaczowie, Grodzisku 
Nowym i Chałupkach Dębniańskich – aglomeracja Grodzisko Dolne do zbiorczego 
systemu kanalizacyjnego” w ramach Programu Priorytetowego NFOŚiGW 
„Dofinansowanie przydomowych oczyszczalni ścieków oraz podłączeń budynków do 
zbiorczego systemu kanalizacyjnego”. 

5) w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości gruntowej położonej  

w Grodzisku Górnym. 

Ad. 4.1 Skarbnik Gminy Barbara Jużyniec przedstawiła projekt uchwały w sprawie dokonania zmian w 
budżecie Gminy na rok 2012. Wyjaśniła, że uchwała wprowadza do budżetu Gminy m.in. takie wydatki 
jak: remont drogi „Na Marcinka” – 480.000 zł, modernizacja boiska sportowego w Grodzisku Górnym 
polegająca na budowie oświetlenia – 124.000 zł, zakup działek – 5.000 zł, zakup samochodu 
pożarniczego dla OSP Wólka Grodziska – 50.000 zł. 

W dyskusji nad projektem uchwały głos zabierali:  

Radny Ryfa Stanisław : W budżecie Gminy na rok 2012 nie było środków na oświetlenie, teraz 
znalazły się środki na oświetlenie boiska w Grodzisku Górnym, a dla Laszczyn w bieżącym roku 
praktycznie nie przewiduje się żadnych inwestycji. 

Wójt Gminy wyjaśnił, że za tę kwotę planuje się wykonać oświetlenie na stadionie, bo jest możliwość 
pozyskania na ten cel zewnętrznych środków (50/50). Trudno zmarnować taką szansę. Laszczyny 
zyskały ostatnio bardzo dużo. Kiedyś inwestowało się głównie w Laszczynach ze stratą dla innych 
sołectw. Wyremontowana została stara szkoła. Powstał Środowiskowy Dom Samopomocy. Teraz 
kolej na inne sołectwa. Chcemy m.in. zrobić drogę „Na Marcinka”, bo możemy zdobyć dodatkowe 
środki zewnętrzne na ten cel. 

Radny Ryfa Stanisław stwierdził, że z SDS-u korzystają głównie niepełnosprawni, a społeczeństwo nie 
ma tam wstępu, bo zawsze po południu jest tam zamknięte. 

Odpowiedź Wójta Gminy: Jest to sprawa do dogadania się pomiędzy Panią Dyrektor a sołtysem. 
Można zawrzeć w tej sprawie porozumienie na piśmie. 



Protokół nr XVIII/1/12 z sesji Rady Gminy Grodzisko Dolne odbytej w dniu 2 lutego 2012r. 

Strona 5 z 10 

 

Nie było więcej chętnych do zabrania głosu. 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, ze projekt tej uchwały, jak i pozostałych ujętych w 
porządku obrad był omawiany na wspólnym posiedzeniu komisji stałych Rady Gminy w dniu 
31.01.2012r.   i uzyskał pozytywną opinię. 

Przystąpiono do głosowania.  

Uchwała nr XVIII/127/12 w sprawie dokonania zmian w budżecie Gminy na rok 2012 /w wersji 
zaproponowanej/ - została przyjęta 12  głosami „za”, przy jednym wstrzymującym się                  
i stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 4.3 Skarbnik Gminy Barbara Jużyniec przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian w 
wieloletniej prognozie finansowej Gminy Grodzisko Dolne, 

Nie było chętnych do dyskusji. 

Przystąpiono do głosowania. 

Uchwała nr XVIII/128/12 w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej Gminy Grodzisko 
Dolne /w wersji zaproponowanej/ - została przyjęta 13  głosami „za” i stanowi załącznik do 
protokołu. 

Ad. 4.4 Skarbnik Gminy Barbara Jużyniec przedstawiła projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody 
na zaciągnięcie pożyczki w roku 2012 na realizację przedsięwzięcia pod nazwą „Budowa podłączeń 
budynków w Chodaczowie, Grodzisku Nowym i Chałupkach Dębniańskich – aglomeracja Grodzisko 
Dolne do zbiorczego systemu kanalizacyjnego” w ramach Programu Priorytetowego NFOŚiGW 
„Dofinansowanie przydomowych oczyszczalni ścieków oraz podłączeń budynków do zbiorczego 
systemu kanalizacyjnego”. 

Nie było chętnych do dyskusji. 

Przystąpiono do głosowania. 

Uchwała nr XVIII/129/12 w sprawie wyrażenia zgody na zaciągnięcie pożyczki w roku 2012 na 
realizację przedsięwzięcia pod nazwą „Budowa podłączeń budynków w Chodaczowie, 
Grodzisku Nowym i Chałupkach Dębniańskich – aglomeracja Grodzisko Dolne do zbiorczego 
systemu kanalizacyjnego” w ramach Programu Priorytetowego NFOŚiGW „Dofinansowanie 
przydomowych oczyszczalni ścieków oraz podłączeń budynków do zbiorczego systemu 
kanalizacyjnego” /w wersji zaproponowanej/ - została przyjęta 13  głosami „za” i stanowi 
załącznik do protokołu. 

Ad. 4. 5 Zastępca Wójta Gminy Arkadiusz Telka przedstawił projekt uchwały w sprawie wyrażenia 
zgody na zbycie nieruchomości gruntowej położonej w Grodzisku Górnym. 

Nie było chętnych do zabrania głosu. 

Przystąpiono do głosowania. 

Uchwała nr XVIII/130/12 w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości gruntowej 
położonej w Grodzisku Górnym /w wersji zaproponowanej/ - została przyjęta 13  głosami „za” i 
stanowi załącznik do protokołu. 
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Ad. 4.2 Skarbnik Gminy Barbara Jużyniec przedstawiła projekt uchwały  w sprawie wyrażenia zgody 
na wystawienie weksla in blanco wraz z deklaracją wekslową celem zabezpieczenia prawidłowej 
realizacji umowy dotyczącej zadania   inwestycyjnego pn. „Budowa ogólnodostępnego 
wielofunkcyjnego boiska sportowego o sztucznej nawierzchni w Chodaczowie”, 

Nie było chętnych do zabrania głosu. 

Przystąpiono do głosowania. 

Uchwała nr XVIII/131/12 w sprawie wyrażenia zgody na wystawienie weksla in blanco wraz z 
deklaracją wekslową celem zabezpieczenia prawidłowej realizacji umowy dotyczącej zadania   
inwestycyjnego pn. „Budowa ogólnodostępnego wielofunkcyjnego boiska sportowego o 
sztucznej nawierzchni w Chodaczowie”/w wersji zaproponowanej/ - została przyjęta 13  
głosami „za” i stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 5. Pani Dyrektor Zespołu ds. Oświaty Maria Rydzik odczytała sprawozdanie z wysokości średnich 
wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach 
prowadzonych przez Gminę Grodzisko Dolne za rok 2011. 

Nie zgłoszono pytań. 

Za przyjęciem sprawozdania opowiedzieli się wszyscy radni obecni na sesji (13). 

Ad. 6. Przyjęcie planu pracy Rady Gminy na rok 2012. 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał propozycję planu pracy Rady Gminy na rok 2012 opracowaną 
na wspólnym posiedzeniu komisji w dniu 31.01.2012r. 

 

Lp.                                               TEMAT SESJI TERMIN POSIEDZENIA 

1 1.  Przedłożenie informacji o realizacji Gm. Programu  

     Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

     Alkoholowych oraz  Przeciwdziałania Narkomanii  

     w roku ubiegłym oraz przyjęcie Gm. 

     Programu Profilaktyki… na rok 2012. 

2.  Przyjęcie planów pracy komisji RG na rok 2012. 

luty 

2 1. Ocena działalności GOPS, GBP, OK, Zespołu d/s  

    Oświaty i Środowiskowego Domu Samopomocy. 

marzec 
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 3 1.  Podjęcie decyzji w sprawie remontów dróg  

     Gminnych. 

2.  Ocena stanu porządku publicznego i ochrony  

    p.pożarowej. 

3. Analiza stanu bezpieczeństwa drogowego 

    i funkcjonowania transportu zbiorowego na terenie 

      gminy. 

4. Analiza budżetu gminy za I kwartał br. 

kwiecień 

 

4 

 

1.  Ocena działalności Przedsiębiorstwa Gospodarki 

    Komunalnej Sp. z o.o. w Grodzisku Dolnym - za rok 

    ubiegły. 

 

maj 

 

 

5 1. Informacja o stanie mienia komunalnego. 

2. Rozpatrzenie sprawozdania z działalności   

     finansowej gminy za 2011r. oraz głosowanie nad  

      udzieleniem Wójtowi Gminy absolutorium. 

 czerwiec 

 

 

6 1.  Przyjęcie sprawozdania z realizacji budżetu gminy  

      za I półrocze br. 

2.  Ocena działalności szkół w roku szkolnym  

     2011/2012. 

3.  Zapoznanie się ze stanem przygotowań placówek 

     oświatowych do nowego roku szkolnego. 

sierpień 
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7 1. Ocena stanu rolnictwa i leśnictwa. wrzesień 

8 1.  Ocena działalności publicznych i  niepublicznych     

      zakładów ochrony zdrowia. 

2.  Analiza budżetu gminy za 3 kwartały br. 

październik 

9 
1. Podjęcie uchwał w sprawach podatków i opłat 

lokalnych na 2013r.      

2. Zapoznanie się z realizacją „Programu  współpracy 

    Gminy Grodzisko Dolne z organizacjami pozarzą-  

    dowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi  

    działalność pożytku publicznego na lata 2012-15”  

    za miniony rok. 

3. Zapoznanie się z działalnością organizacji  

    pozarządowych na terenie gminy.      

listopad 

10 
1. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian   

      w budżecie gminy na rok 2012. 

2. Przyjęcie budżetu gminy na rok 2013. 

grudzień 

Za przyjęciem Planu pracy Rady Gminy na rok 2012 głosowało 13 radnych (wszyscy obecni na 
sesji). 

Ad. 7 Zapoznanie się ze sprawozdaniami z pracy komisji stałych Rady Gminy za rok 2011. 

Przewodniczący Komisji stałych odczytali sprawozdania z pracy swoich komisji za rok 2011: 

- Przewodniczący Zbigniew Rydzik odczytał sprawozdanie z pracy Komisji Rewizyjnej, 

- Przewodniczący Dariusz Kopyt przedstawił sprawozdanie z pracy Komisji Spraw Społecznych, 

- Przewodniczący Feliks Szklanny zapoznał obecnych na sesji ze sprawozdaniem z działalności 
Komisji Budżetu i Finansów. 

Ad. 8 Interpelacje i zapytania. 

Nie zgłoszono zapytań i interpelacji. 
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Ad. 9 Sprawy różne i wolne wnioski. 

W punkcie 9 porządku obrad głos zbierali: 

Radny Ryfa Stanisław poprosił Wójta Gminy i posła na Sejm RP o wsparcie dla Gminnej Spółki 
Wodnej. 

Wójt Gminy zapewnił, że będzie miał sprawy GSW na uwadze. 

Radny Kopyt Dariusz zapytał: Czy wieś Opaleniska nie mogłaby być ujęta we wniosku  
o dofinansowanie budowy chodników? 

Wójt Gminy wyjaśnił, że gmina musi się równomiernie rozwijać na całym obszarze. Sołectwa 
Opaleniska, Podlesie, i Zmysłówka skorzystały ostatnio dużo, bo była budowana droga powiatowa.    
W tym roku będzie też budowana droga „Na Marcinka”.  

Sołtys Dąbek  zgłosił, że część chodników w Wólce Grodziskiej wymaga remontu. Poprosił o kosze na 
śmiecie koło sklepu i przy drodze do szkoły oraz dodatkową lampę oświetleniową przy drodze. Zapytał 
też kiedy zostanie wykonany most na drodze do Szkoły 

Wójt Gminy wyjaśnił, że obecnie najważniejsza jest realizacja końcowego odcinka chodników w Wólce 
Grodziskiej. 

Zastępca Wójta Arkadiusz Telka odniósł się do pozostałych spraw zgłoszonych przez sołtysa 
Krzysztofa Dąbka. Poinformował, że nie planuje się umieszczania koszów na śmiecie w innych 
miejscach niż przystanki autobusowe, bo ktoś musi je opróżniać. Budowa oświetlenia drogowego 
będzie kontynuacją wcześniejszych ustaleń, w miejscach dla których wykonana została dokumentacja  
projektowa. Most na drodze do szkoły nie jest w tym roku planowany do realizacji. 

Radny Feliks Joniec zgłosił konieczność wykonania na wiosnę przeglądu chodników  przy okazji 
przeglądu dróg. 

Radny Ryfa Stanisław wnioskował o zmianę kierunku świecenia lampy k. sklepu i ŚDS-u. Poprosił też 
o wykonanie chodników w Laszczynach. 

Sołtys Tadeusz Mazurek zapytał: Co z tematem kanalizacji na tzw. „Koziej”? 

Odpowiedź Wójta Gminy: Odcinek jest na etapie projektowania. W budżecie Gminy zabezpieczone 
zostało 40 tys. zł, ale środki te w pierwszej kolejności będą przeznaczone na zrobienie przyłączy do 
budynków już zamieszkałych lub bezpośrednio przed zasiedleniem. 

Radny Ryfa Stanisław zapytał o kanalizację sołectwa Laszczyny. 

Wójt Gminy wyjaśnił, że kanalizacja Laszczyn jest brana pod uwagę, ale warunkiem jest pozyskanie 
środków zewnętrznych na ten cel. 

Radny Feliks Szklanny zgłosił, że mieszkańcy Grodziska Górnego upominają się o dalsze oświetlenie 
drogi „Na Góry”. Poruszył też sprawę dużej różnicy poziomów na skrzyżowaniu drogi „Na Góry”          
z drogą  „Na Zaborcze”. 

Zastępca Wójta Gminy Arkadiusz Telka udzielił odpowiedzi radnemu F. Szklannemu. Powiedział, że 
na budowę oświetlenia jest w tym roku zabezpieczone 50 tys. zł. Aktualnie kończone są te odcinki, 
gdzie są pozwolenia na budowę. W najbliższym czasie przedstawiona zostanie propozycja podziału 
tych środków. 
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Wójt Gminy przedstawił plany inwestycyjne na bieżący rok. Powiedział m.in. że inwestycje ujęte w 
budżecie powinny być jak najszybciej rozpoczęte, w najbliższym czasie powinny być ogłoszone 
przetargi. Poinformował, ze w ramach „Odnowy wsi” będzie ogłoszony nabór i Gmina złoży wniosek 
na chodniki na kwotę 300 tys. zł. Za taką samą kwotę (ze środków własnych) planujemy wykonać 
chodnik w Grodzisku Nowym i dokończyć chodnik w Wólce Grodziskiej. 

Sołtys Kubis Stanisław zapytał: Czy sołtysi nie powinni mieć płacone za roznoszenie nakazów 
płatniczych.? 

Skarbnik Gminy zobowiązała się sprawdzić treść uchwały regulującej inkaso podatków. 

Radny Zych Jacek zgłosił konieczność wykopania rowów k. skarpy w Wólce Grodziskiej. 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że XVIII sesja jest pierwszą sesją  Rady Gminy w 2012 roku. 
W związku z tym, życzył wszystkim obecnym na sesji dużo zdrowia i sił do pracy zawodowej i 
społecznej. 

     Ad. 10 Zamknięcie  sesji.    

O godz.  11.40 Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Gdański zakończył obrady XVIII sesji Rady 
Gminy Grodzisko Dolne. 

 

Protokolant       Przewodniczący Rady Gminy 

Janina Rydzik              Jerzy Gdański 
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